
 
 

CDA visie Sociaal-Cultureel Centrum Hofdael 
 
Aan de raadsleden van de gemeenteraad Geldrop-Mierlo, 

Cc: college van B&W, 
 

Op dinsdag 3 september jl. is in de commissie Samenleving gesproken over een 
raadsvoorstel met betrekking tot Sociaal-Cultureel Centrum Hofdael (hierna: Hofdael). In 
het raadsvoorstel stelt het college de raad voor om het beheer in de huidige vorm voort te 

zetten en om in Hofdael een investering te doen met als doel de exploitatie van Hofdael 
structureel te kunnen verbeteren. Tijdens deze bijeenkomst heeft het CDA samen met 

DGG, DPM en GroenLinks voorgesteld om een korte reflectieperiode in te stellen om met 
alle relevante partners te kijken of het huidige model voor het beheer en de exploitatie 
van Hofdael daadwerkelijk het best denkbare is. Het voorstel van het college werkt 

namelijk slechts één optie uit. Volgens het CDA zijn er alternatieven die ons meer 
brengen en die de maatschappelijke meerwaarde van Hofdael kunnen vergroten. Vanuit 

verschillende kanten is gereageerd op dit voorstel, zijn (veelal tot onze spijt) conclusies 
getrokken en ogenschijnlijk tegenstellingen ontstaan. Vooruitlopend op de binnenkort te 

organiseren themabijeenkomst geven wij daarom graag in deze brief u alvast onze visie 
op de toekomst van Hofdael. 
 

Het proces om tot besluitvorming te komen over de langere termijn toekomst van Hofdael 
loopt al sinds de kerntakendiscussie zoals die in 2011 in de raad is gevoerd. Destijds was 

de uitkomst van die discussie dat het beheren en exploiteren van een centrum zoals 
Hofdael behoorde tot die zaken die voor onze gemeente de laagste prioriteit zouden 
moeten krijgen. Echter; wie zich in de geschiedenis van dit dossier verdiept, komt al snel 

tot de conclusie dat de raad met deze lage prioritering niet bedoelde, durfde of wilde 
overgaan tot sluiting/opheffing van Hofdael. Sindsdien worstelt het gemeentebestuur met 

de wens tot enerzijds kostenreductie/beheersing en anderzijds behoud van Hofdael (zowel 
gebouw als functie) voor onze gemeente.  
 

Het CDA wil Hofdael behouden. Daarbij zijn wij van mening dat naast de huidige culturele 
functie, het gebouw meer moet dienen als belangrijke ontmoetingsplaats voor onze 

inwoners. Dat betekent dat er meer verenigingen en organisaties in Hofdael een plek 
krijgen. In tijden waarin vrijetijdsbesteding door zowel jongeren als ouderen anders wordt 
ingevuld, moeten we vrijwilligers, verenigingen en organisaties op sociaal-cultureel en 

maatschappelijk vlak de gelegenheid geven elkaar te ontmoeten en te vinden. Zo wordt 
gezorgd voor sociale samenhang en vrijwilligerswerk gestimuleerd. Hofdael is daar, wat 

betreft (het centrum van) Geldrop, de perfecte plek voor. 
 
Doelstelling van Hofdael is om een ‘bruisend hart’ te zijn. Voor het CDA betekent dit in 

ieder geval dat er dagelijks veel publiek over de drempel komt. Daarvoor is het noodzaak 
dat extra publiekstrekkers van het sociaal culturele domein in Hofdael gehuisvest worden 

naast de huidige gebruikers (zoals de Volksuniversiteit, het Weverijmuseum en 
Kunstkwartier, De Wiele, KunstKwartier, GMC, Inburgering, Filmhuis, Muziekhuis). Wij 
denken hierbij aan instellingen als de LEV groep, sportraad, VVV, koren en 

muziekverenigingen, toneelclubs, instellingen die armoedebestrijding als doel kennen, 
etcetera. Mogelijk komt daarmee ruimte vrij op andere plekken in de gemeente; plekken 

die dan anders benut kunnen worden.  
 



 
 

Als alle genoemde instellingen in Hofdael worden gehuisvest, gaat dit zeker bijdragen aan 

de doelstelling, echter er is naar onze mening ook een functie die veel bezoek genereert 
onontbeerlijk. Wij vinden dan ook dat de bibliotheek als grote culturele publiekstrekker in 
Hofdael gehuisvest zou moeten worden. Wij gaan dan ook graag het gesprek aan met de 

bibliotheek om te horen wat zij denken nodig te hebben om zich succesvol in Hofdael te 
kunnen vestigen. 

 
Het CDA heeft veel waardering en respect voor het huidige bestuur van centrum Hofdael 
en wij staan achter de door hen de geformuleerde doelstellingen. Naar onze mening 

verdient Hofdael onze steun, rekening houdend met de hier voor genoemde 
uitgangspunten. Daarnaast zijn voor ons de volgende zaken van belang: 

 
1. De definitie van Hofdael als ‘een bruisend hart’ voor Geldrop moet glashelder 

worden uitgewerkt. Daar waar mogelijk moeten doelstellingen zo concreet mogelijk 
gemaakt worden. Anders gezegd: een bruisend Hofdael moet in dienst staan van 
een bruisend Geldrop-Mierlo. 

2. Wij moeten ons realiseren dat een centrum als Hofdael altijd in zekere mate 
afhankelijk blijft van gemeentelijke steun, ook financieel. Dat is niet erg, maar wel  

moeten de kosten zo voorspelbaar en beheersbaar mogelijk zijn en blijven. 
3. Bij voortzetting van de samenwerking moet de verantwoordelijkheid en 

bevoegdheid van alle partners (bestuur, gebruikers en gemeente) helder zijn. 

4. Alle partners moeten meewerken aan de aanpak en uitvoering geformuleerde 
noodzakelijke verbeteringen betreffende Hofdael. Wij merken hierbij op dat het 

daarbij in een aantal gevallen gaat om reeds eerder aan het huidige bestuur van 
Hofdael gedane toezeggingen rondom aanpassing van Hofdael (de foyer, de grote 
zaal en de keuken); ook de omgeving verdient aandacht, zoals de 

parkeermogelijkheden en het plein.  
 

Een bruisend Hofdael betekent verder dat in de theaterzaal een programmering komt die 
met name gericht is op onze inwoners. We denken hierbij dus niet aan grote 
theaterproducties maar aan voorstellingen, concerten en producties die passen bij huidige 

omvang van de zaal. Voor de horecafunctie in Hofdael betekent dit dat vol ingezet moet 
worden op het verbeteren van (huidige) ontmoetingsfunctie. Deze voldoet nu niet aan de 

maatschappelijke vraag naar sfeer en geborgenheid. In een ideale situatie zou de huidige 
foyer een ‘huiskamer uitstraling’ moeten krijgen. Een plek waar mensen, als ze toch naar 
de bibliotheek of een van de andere ‘bewoners’ van Hofdael gaan elkaar ontmoeten, er 

misschien zelfs afspreken, en samen nog even een kop koffie drinken. 
 

Tot slot willen wij graag iets kwijt over onze samenwerking als raad. Een aantal van u 
heeft de afgelopen weken de media opgezocht om uw mening te ventileren. Het lijkt een 
nieuwe trend te worden in de Geldrop-Mierlose politiek om snel conclusies te trekken, weg 

te lopen uit het debat of niet deel te nemen aan werksessies of commissievergaderingen. 
Een politieke show voor de bühne in plaats van inhoudelijk debat. Dit is een manier van 

optreden waar de inwoners van Geldrop-Mierlo niet mee worden gediend. 
 

Bij het CDA Geldrop-Mierlo staat de deur altijd open om met elkaar het debat te voeren 

op de inhoud en op constructieve wijze samen te werken. Het is onze taak om onze 
verschillen van mening met elkaar inhoudelijk te bediscussiëren en zo te komen tot 



 
 

besluiten die onze gemeente het beste dienen. Dat is wat de mensen in onze gemeente 

van hun volksvertegenwoordigers mogen verwachten.  
 

Het CDA blijft zich inzetten voor een goed woon-, werk- en leefklimaat voor alle inwoners 

in onze mooie gemeente. Dit doen we met hart voor Geldrop-Mierlo. 
 

Namens de fractie van CDA Geldrop-Mierlo, 

Mark van Schaijk 

Fractievoorzitter 


